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JEDNÁNÍ RADY SPOLKU VIA RUSTICA Z.S. 

Zápis    

Termín jednání:  9. 3. 2023 od 15:00 hod. 

Místo jednání:   kancelář MAS Via rustica z.s., nám. Svobody 320, Pacov   

Přítomní členové rady spolku: 

Veřejný sektor 

Zájmová skupina – rozvoj obcí: 

- Hořepnický region – zastupuje Vladimír Kotýnek 

- Svazek obcí mikroregionu Stražiště – zastupuje Tomáš Kocour 

Soukromý sektor 

Zájmová skupina – podnikání: 

- Eva Zadražilová 

Zájmová skupina – sociální a zdravotní sféra: 

- Jakub Novák, DiS. 

Zájmová skupina – kultura, sport, volný čas:  

- Josef Bojanovský 

Zájmová skupina – vzdělávání:  

- Mgr. Šárka Vitovská 

Omluvení členové rady spolku: RNDr. Miroslav Šrůtek 

Zástupci kanceláře spolku: Ing. Renata Zíková, Lucie Hlavinková 

Program jednání: 

1. Zahájení, schválení programu 

2. Klima-adaptační strategie pro území MAS Via rustica 

3. Realizace projektu Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS 

4. Realizace projektu Komunitně vedená strategie místního rozvoje území MAS Via rustica z.s. 

(SCLLD) 

5. Programové období 2021-2027 

6. Energetické aktivity – Nová zelená úsporám Light aj. 

7. Organizační a finanční záležitosti 

8. Diskuse 

9. Závěr 

Ad 1. Zahájení, schválení programu 

Jednání rady spolku zahájila předsedkyně Eva Zadražilová v 15:00 hod. Přivítala přítomné a 

konstatovala, že rada spolku je usnášeníschopná, neboť je přítomno 6 členů z celkového počtu 7. 

Přítomní byli seznámeni s programem jednání, nepadl žádný návrh na jeho změnu. Zapisovatelkou byla 

navržena Lucie Hlavinková, ověřovatelem zápisu je dle jednacího řádu osoba předsedající jednání 

příslušného orgánu (tedy Eva Zadražilová), jako druhý ověřovatel byla navržena Šárka Vitovská. 

Usnesení k bodu č. 1: 

✓ Rada spolku schvaluje program jednání, zapisovatelku Lucii Hlavinkovou a druhého 

ověřovatele Šárku Vitovskou. 

Hlasování: pro 6   proti 0   zdržel se 0 
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Ad 2. Klima-adaptační strategie pro území MAS Via rustica 

Tomáš Kocour informoval, že v souladu se smlouvou o partnerství požádal dne 8. 3. 2023 e-mailem 

adresovaným NÚIK, z.ú., o poskytnutí následujících podkladů a dokumentů: 

- kolekce dat – krajina, 

- rozbor půdy a vody, vzorové území, 

- sebraná data pomocí dronu, vzorové území, 

- sebraná data pomocí DPZ, vzorové území, 

- sebraná data pomocí dalších organizací, vzorové území, 

- sebraná data z pohledu implementace modelu živá krajina, vzorové území. 

Jedná se o podklady a dokumenty, které měly být podkladem pro vypracování klima-adaptační 

strategie, a tudíž by jejich zaslání nemělo být problém. Tyto podklady a dokumenty by měla mít rada 

spolku k dispozici. 

Dne 6. 3. 2023 zaslal NÚIK, z.ú., klima-adaptační strategii s informací, že vznesené připomínky byly 

zapracovány. Rada konstatuje, že všechny vznesené připomínky nejsou zapracovány. Do zápisu 

z veřejného projednání dne 13. 2. 2023 nebyl doplněn požadavek Tomáše Kocoura: „aby do protokolu 

ze závěrečného projednání byla doplněna moje námitka – připomínka týkající se zveřejnění klima-

adaptační strategie na stránkách NUIK před projednáním. Z pozvánky jednoznačně vyplývá, že byla 

pozvána i široká veřejnost, která se však neměla a doposud nemá možnost se strategii seznámit. 

S ohledem na skutečnost, že strategie nebyla před projednáním zveřejněna, nepovažuji ji za 

projednanou s veřejností.“ 

Usnesení k bodu č. 2: 

✓ Rada spolku vyzývá NÚIK, z.ú.: 

1. k předložení klima-adaptační strategie v souladu se smlouvou o partnerství, v níž se 

zpracovatel zavázal jako modelové území řešit katastrální území Velká Rovná, Zhoř a Zhořec, 

se zohledněním všech vznesených připomínek, které dosud nebyly vypořádány (např. uplatnění 

obnovitelných zdrojů energie v památkové zóně); 

2. k doložení vyjádření poskytovatele dotace/řídícího orgánu, kdo je dle výzvy „Oslo“ (č. výzvy 

SGS-3) výkonným orgánem, který má strategii přijmout a který zároveň rozhoduje o jejím 

uplatňování na území, pro které je zpracovávána. 

Hlasování: pro 6   proti 0   zdržel se 0  

Ad 3. Realizace projektu Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS 

Lucie Hlavinková shrnula informace Řídícího orgánu IROP z 24. 2. 2023 týkající se předkládání 

programových rámců operačních programů 2021-2027 a s tím spojeného nárokování výdajů v rámci 6. 

výzvy ŘO IROP (členové rady obdrželi v podkladech). 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 3. 

Ad 4. Realizace projektu Komunitně vedená strategie místního rozvoje území MAS 
Via rustica z.s. (SCLLD) 

Lucie Hlavinková informovala o schválení Zprávy o plnění integrované strategie MAS Via rustica 

z.s. za období 1. 7. 2022 až 31. 12. 2022 ze strany Ministerstva pro místní rozvoj dne 31. 1. 2023. 

Dále informovala o výzvách IROP a PRV 2014-2020 administrovaných MAS (viz tabulku níže).  

Souhrn výzev IROP a PRV pro období 2014-2020 (vč. přechodného období PRV) 

 IROP PRV 

Počet vyhlášených výzev 7 5 

Počet přijatých žádostí 17 107 

Počet schválených projektů 13 56 

Počet zamítnutých žádostí 4 51 

Alokovaná částka dle SCLLD 39 493 611,00 48 341 730,00 
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Výše dotace za schválené projekty 38 854 635,87 46 817 384,00 

Lucie Hlavinková dále shrnula aktuální stav administrace 5. výzvy PRV: Z 35 projektů 

zaregistrovaných na SZIF je u 29 podepsána dohoda o poskytnutí dotace, u 4 projektů žadatelé obdrželi 

zvací dopis k podpisu dohody, 1 žadatel byl vyzván k dodatečnému doplnění projektu a administrace 1 

projektu byla ukončena ze strany žadatele. 

Zůstatek alokace PRV pro přechodné období bude činit cca 1,5 mil. Kč. Kancelář MAS navrhuje 

vyhlásit v roce 2023 výzvu zaměřenou pouze na Fichi č. 6 – Obnova a rozvoj vesnic (čl. 20), s čímž 

členové rady souhlasí. Až bude výzva připravena, bude předložena radě ke schválení. 

 Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 4. 

Ad 5. Programové období 2021-2027 

Lucie Hlavinková podala aktuální informace k jednotlivým operačním programům.  

OPZ+: Realizace projektu „Rozvoj komunitní práce v území MAS Via rustica z.s.“ 

Žádost MAS o podporu na realizaci projektu „Rozvoj komunitní práce v území MAS Via rustica 

z.s.“ byla doporučena k financování s výhradou. Žádost doplněná dle požadavků řídícího orgánu 

(členové obdrželi v podkladech pro jednání) byla opětovně podána 27. 2. 2023. Právní akt dosud vydán 

nebyl. Realizace projektu byla zahájena dle původního harmonogramu, tedy 1. 3. 2023. 

OP TAK: 

Dne 1. 3. 2023 byla vyhlášena výzva k předkládání programových rámců MAS pro Operační 

program Technologie a aplikace pro konkurenceschopnost.  

Podpora v rámci OP TAK je určena pro malé a střední podniky na pořízení nových technologických 

zařízení a vybavení vč. potřebné infrastruktury, pořízení výrobních strojů a zařízení, které zvýší 

technologickou úroveň podniků a jejich konkurenceschopnost a umožní navazující digitalizaci a 

automatizaci výroby. Předpokládaná alokace pro MAS Via rustica z.s. – v 1. výzvě cca 2 mil. Kč (MAS 

by měla podpořit 3 projekty s 6 technologiemi), následně bude možné navýšení dle čerpání (max. cca 4 

mil. Kč). Míra podpory 50 %, režim de minimis, způsobilé výdaje – 400 tis. až 2 mil. Kč, dotace 200 

tis. až 1 mil. Kč na 1 projekt.  

Programový rámec pro OP TAK mohou MAS podávat do 30. 4. 2023, 12:00 hod. 

IROP: 

Aktuálně jsou na stránkách MMR zveřejněny podklady pro opatření Doprava, Sociální služby a 

Vzdělávání. Během následujících měsíců budou dále zveřejněny podmínky pro oblast, Hasiči (březen), 

Veřejná prostranství (květen), Kultura (červenec), Cestovní ruch (srpen). 

Základní alokace na MAS – cca 32 mil. Kč. Pokud se žadatelům podaří do června 2025 řádně 

zrealizovat a nechat si proplatit projekty ve výši cca 1/4 této základní alokace, může MAS nárokovat 

další část alokace ve výši cca 13,5 mil. Kč. Výše dotace – 95 % celkových způsobilých výdajů.  

OPŽP: 

Podporovány budou projekty zaměřené na snížení energetické náročnosti veřejných budov a veřejné 

infrastruktury (zateplení, využití odpadního tepla, rekuperace, energetický management, rekonstrukce 

teplovodů v rámci škol …) + zlepšení kvality vnitřního prostředí veřejných budov (vnitřní osvětlení, 

eliminace negativních akustických jevů, vnější stínící prvky) + zvýšení adaptability veřejných budov na 

změnu klimatu (technologie pro akumulaci, úpravu a rozvod šedých a srážkových vod v budovách) + 

výstavba a rekonstrukce OZE pro veřejné budovy. Pro kraj Vysočina by měla alokace činit cca 26,4 mil. 

Kč. Výzva ŘO pro MAS v OPŽP by měla být v 1. pol. r. 2023.   

SZP: 

Obdobně jako dosud Program rozvoje venkova – podpora podnikatelů (zemědělci, potravináři, 

řemeslníci, cestovní ruch), neproduktivní funkce (lesy, polní cesty), občanská vybavenost, spolupráce.  

OPTP: 

Prostředky na zajištění chodu MAS (vyhlašování výzev, administraci žádostí o dotaci/o změnu/o 

platbu, konzultace se žadateli, kontrola projektů v době udržitelnosti …). Předpokládaná alokace pro 

MAS Via rustica z.s. – cca 16,5 mil. Kč, míra dotace 95 % (opět nutno zajistit 5 % z vlastních 
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zdrojů). Možno čerpat až po ukončení projektu Zlepšení řídících a administrativních schopností MAS 

(ten je plánován do 31. 12. 2023). 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 5. 

Ad 6. Energetické aktivity – Nová zelená úsporám Light aj. 

Lucie Hlavinková informovala o zapojení MAS do poradenství v rámci programu Nová zelená 

úsporám Light a do školení energetických koordinátorů MAS (EnKo MAS): 

Nová zelená úsporám Light 

K počátku března 2023 MAS v rámci dotačního programu NZÚL odbavila cca 50 žádostí o dotaci 

z celkem cca 100 konzultovaných. Dva projekty jsou již zrealizované a mají odevzdané vyúčtování. 

Výzva na úhradu nákladů spojených s poradenstvím v rámci NZÚL by měla být dle informací NS 

MAS z 8. 3. 2023 vyhlášena 14. 3. 2023. Žádat o úhradu nákladů půjde vždy po minimálně 10 řádně 

zrealizovaných žádostech. První výzva bude zřejmě v režimu de minimis, další v režimu pověření 

výkonem služby obecného hospodářského zájmu. SFŽP uvažuje o opakovaném navyšování alokace – 

nutnost zajistit související personální kapacitu MAS bude zřejmě dlouhodobější. 

Školení energetických koordinátorů MAS (EnKo MAS) 

Přihlašování do kurzů bylo spuštěno 2. 3. 2023, za MAS jsou aktuálně závazně přihlášení 2 účastníci 

(Jan Brožek, Matěj Holub). Činnost EnKo MAS je po proškolení příslušných osob možné financovat 

v rámci dotačního programu Ministerstva průmyslu a obchodu (dotace předem, 100 % způsobilých 

výdajů, max. 150 000 Kč, režim de minimis). 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 6. 

Ad 7. Organizační a finanční záležitosti 

7.1 Finanční situace spolku 

Lucie Hlavinková informovala o aktuálním stavu bankovního účtu a upozornila, že v souvislosti se 

zahájením realizace projektu OPZ+ vzrostou zejm. osobní náklady, které bude nutné v první fázi 

projektu předfinancovat (do vydání právní aktu a vyplacení první zálohové platby). Přítomní diskutovali 

o možnostech zajištění předfinancování – bude dále řešeno na příštím jednání rady (cca za měsíc). 

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 7.1. 

7.2 Členské příspěvky 

Lucie Hlavinková informovala o aktuálním stavu úhrady členských příspěvků (dosud neuhradilo 5 

členů, z toho 2 mikroregiony a 3 fyzické osoby, jeden mikroregion uhradil pouze část).  

Rada spolku bere na vědomí informace podané k bodu č. 7.2. 

Ad 8. Diskuse 

Termín dalšího jednání rady spolku bude stanoven operativně, na základě předchozí dohody členů. 

Ad 9. Závěr 

Eva Zadražilová poděkovala přítomným za účast a ukončila jednání rady spolku v 17:00 hod. 

Zapsáno dne 14. 3. 2023 

Podpis zapisovatele: Lucie Hlavinková ………………...……………………………………… 
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Podpis ověřovatelů: Eva Zadražilová ………………...……………………………………… 

Šárka Vitovská  ………………………………………………………... 


